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Vergadering Wetenschappelijke Kerngroep VLIZ 
Vrijdag, 10 december 2021, 16.00 uur, online  

 
Verslag (Jan Seys) 
 
De bijlagen kunnen vanaf 6 december 2021 gedownload worden via deze link: 
http://www.vliz.be/docmanager/ 
De document manager is vanaf heden enkel toegankelijk met uw eigen e-mail en wachtwoord.  
U kunt uw wachtwoord instellen via onderstaande procedure: 
http://www.vliz.be/sites/all/modules/vliz/vliz_overwrites/files/loginhelp/login_recovery.pdf 
 
Aanwezig: Colin Janssen (voorzitter), Natalie Beenaerts, Karim Bellafkih, Roger Dijkmans, Marleen De 
Troch, Marc Kochzius, Jan Mees, Tina Mertens, Jaak Monbaliu, Marnix Pieters, Hans Polet, Jan Seys 
(verslag), Michiel Vandegehuchte, Gert Verreet, Filip Volckaert, Gilbert Van Stappen 
 
Verontschuldigd:  Didier D’hont, Bart Deronde, Maurice Hoffmann, Gudrun De Boeck, Tom Lenaerts, 
Patrick Meire, Filip Meysman, Eric Stienen, Bart Sonck, Erik Toorman, Peter Troch, Toon Verwaest, 
David Van Rooij, Karolien Van Puyvelde, Gert Jan Weltje 
 

1. Goedkeuring agenda en eventuele bijkomende punten vanwege de leden  

 

Voorzitter Colin Janssen verwelkomt iedereen en schetst de agenda. Karim Bellafkih, het 

nieuwe afdelingshoofd van het Waterbouwkundig Laboratorium, stelt zichzelf voor als 

nieuw lid.  

 

Er zijn geen bijkomende agendapunten. 

 

 

2. Verslag vergadering kerngroep van 14 oktober 2021: goedkeuring en overlopen 

actiepunten (Bijlage 1) 

 

Jan Mees overloopt de actiepunten: 

ACTIEPUNT: VLIZ informeert de leden over de oplossing voor het zeewaterleiding 

probleem. Eind oktober werden op kleine schaal testen gedaan met een actieve 

koolstoffilter van JMF-filters BV. Gezien het succesvolle experiment werd een filter besteld 

die medio december zal toekomen en waarmee een full scale test in pakhuis 1 zal 
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uitgevoerd worden. Hiermee is er een oplossing en is er bruikbaar zeewater ter 

beschikking. 

ACTIEPUNT: de leden worden gevraagd om de draft convenant teksten te bediscussiëren 

en input te verschaffen voor het overleg met het kabinet op 15 oktober 2021 

Er werd geen bijkomende input ontvangen. Intussen zijn de onderhandelingen met de 

Vlaamse overheid afgehandeld. 

 

ACTIEPUNT: Gert verzorgt sessie ‘Mission Ocean’ op vergadering Wetenschappelijke 

Commissie (klankbordgroep) van 10 december 2021 

Gert Verreet heeft een presentatie verzorgd op de klankbordgroep voorafgaand aan deze 

meeting. 

 

3. Overlopen en rondvraag informatieve bijlagen (Bijlage 2) 

Jan Mees licht enkel de vertrouwelijke bijlage toe, gezien de andere informatie reeds 

toegelicht werd op de klankbordgroep. 

 

Heel wat events dienden te worden afgeschaft ten gevolge de corona pandemie. Ook in de 

toekomst zijn weinig of geen grotere events gepland. Enkel buitenactiviteiten of online 

events kunnen blijvend doorgaan. Zo is er op zaterdag 19 maart een nieuwe ‘buiten’ editie 

gepland van de Grote Schelpenteldag, met een mogelijke uitbreiding naar het Nederlandse 

Leiden. Er is ook beslist om de VMSD 2022 digitaal te laten doorgaan, op 2 maart 2022. 

Recent werd ook de overdracht van de Sea Explorer, een glider van de VUB, feestelijk 

overgedragen aan het VLIZ.  

 

Jan Mees schetst ook het probleem dat is gerezen rond de geplande staalnames op de 

Paardenmarkt dumpsite in het kader van een onderzoeksproject. Die zullen finaal niet 

kunnen doorgaan, gezien geen geschikt en veilig aanbod werd ontvangen dat beantwoordde 

aan alle eisen.  

 

Bij de publicaties vermeldt Jan Mees een nieuwe BIN, met een update van de inventarisatie 

van het marien onderzoekslandschap. Er is een nieuw nummer van de Grote Rede (GR54) en 

maandelijks verschijnt het Testerep Magazine. Tevens zijn 7 nieuwe wetenschappelijke 

publicaties vanuit het VLIZ-onderzoek verschenen sinds de vorige vergadering. Ook voor wat 
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betreft het Marine Robotics Centre zijn de vorderingen na te lezen in de Informatieve 

bijlagen.  

 

Marnix Pieters (Agentschap Onroerend Erfgoed) feliciteert het VLIZ met de verwezenlijkingen. 

Hij heeft twee vragen. Klopt het dat er een artikel verschenen is over slavenhandel in een van 

de VLIZ-publicaties? En overweegt het VLIZ nog om een studiedag over de berging en 

conservatie van fossiele vondsten te houden? Jan Seys antwoordt positief op de eerste vraag, 

met verwijzing naar Stan Pannier en Wim De Winter. Ook wat de studiedag betreft, wordt 

geconfirmeerd dat deze studiedag ‘Fossielen’ nog steeds gepland is maar verplaatst naar 

najaar 2022.  

 

4. Werkplan Departement Onderzoek 2022 (Bijlage 3) 

Michiel Vandegehuchte licht het werkplan Onderzoek 2022 toe in hoofdlijnen (details 

kwamen eerder aan bod tijdens de Klankbordgroep), op basis van wat na te lezen is in 

Bijlage 3. 

 

Gert Verreet stelt de vraag hoe de overgang naar de nieuwe focus zal georganiseerd worden.  

Hoe wordt van 6 naar 2 onderzoekslijnen gegaan? Michiel antwoordt dat lopende doctoraten niet 

onderbroken kunnen worden, maar dat met nieuwe doctoraten en met projecten externe 

financiering wel zal geschoven worden. Ook intern kan worden bijgestuurd. Jan Mees vult aan dat 

dit een zeer belangrijke oefening zal zijn, en dat we voor een aantal aspecten de nodige tijd 

kunnen nemen en intern de volledige denkoefening zullen doen. Dit niet alleen onderzoeksmatig, 

maar ook naar het MRC en alle wetenschapsondersteunende acties toe. Ook zal het VLIZ naar de 

inzet van middelen en infrastructuur kijken in een proces dat zeker 2-3 jaar tijd in beslag zal 

nemen.  

 

Filip Volckaert geeft aan dat – naar klimaatonderzoek toe - een van de sterke punten de 

beschikbaarheid is van heel wat infrastructuur en van data.  

 

Jaak Monbaliu merkt op dat ook het betrekken van de verschillende onderzoeksgroepen te lande 

steeds een sterkte van het VLIZ is geweest, maar vindt dit nu minder terug in het nieuwe 

convenant. Jan Mees antwoordt dat van zodra de beslissing van de minister is gevallen, het 

convenant zal gepubliceerd worden en in zijn volle breedte kan worden nagetrokken. Nu al blijkt 

dat er nadruk zal liggen op samenwerking, op de gezondheid van het volledige mariene 

‘landschap’, met extra aandacht en extra verantwoording voor die samenwerking (met 
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indicatoren, en de vraag om narratieven te ontwikkelen hierrond). De onderhandelingen met de 

Provincie West-Vlaanderen zijn lopende en positief, en hier wordt een finale goedkeuring 

verwacht in de eerstvolgende maanden. 

 

Filip Volckaert gaat verder in op de narratieven, en suggereert om hiervoor ook de VLIZ-

publicaties in te zetten. Gert vult aan dat de downstream impact van de werkzaamheden van VLIZ 

is opgenomen om ook de positieve invloed op andere organisaties te kunnen inschatten. Naast de 

economische is er ook de maatschappelijke valorisatie. Bedoeling is ook om de langere termijn 

impact te kunnen meten, bv. lang lopende databanken etc. en zodoende hiermee te kunnen 

uitpakken. 

 

Marc Kochzius zag in het verleden toch vooral samenwerking met UGent en minder met andere 

universiteiten. Michiel benadrukt dat VLIZ geen prerogatieven heeft naar een of de andere 

kennisinstelling, al blijft de inventarisatie van het landschap aangeven dat er behoorlijk wat 

gewicht in Gent ligt. Jan Mees beaamt dat het VLIZ soms zelfs overcompenseert naar andere 

instellingen, omdat we weten dat het volume aan de UGent de facto groter is.  

 

 

5. Data en locatie volgende vergaderingen (telkens vanaf 14u00)* 

• vrijdag 18 maart 2022 

• vrijdag 10 juni 2022 

• vrijdag 7 oktober 2022 

• vrijdag 2 december 2022 (klankbordgroep) 

 

De voorzitter vermeldt nog de data voor de volgende vergaderingen (2022). Mogelijk zal 18 

maart nog worden gewijzigd, gezien dit samenvalt met Dies Natalis aan de UGent. Jaak Monbaliu 

vraagt of de vergaderingen via een Outlook-invitatie kunnen worden gestuurd. Colin Janssen 

bevestigt dat dit zal geschieden. Gert Verreet vraagt of het mogelijk is de open vergadering 

eerder in juni of oktober te organiseren, wanneer de condities mogelijk gunstiger zijn. Colin 

Janssen stipt aan dat juni dan weer vaak een probleem is door interactie met examens aan de 

universiteiten, en besluit dat we alle elementen in aanmerking zullen nemen om tot finale data 

te komen (*). 
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ACTIEPUNT: VLIZ herbekijkt de data voor de vergaderingen van 2022, en communiceert die via 

een Outlook-invitatie. 

 

6.  Varia 

 

Er zijn geen varia. De voorzitter sluit de vergadering en wenst iedereen een fijne eindejaarperiode.  


	Vergadering Wetenschappelijke Kerngroep VLIZ



